
Tarvitaanko  
lainsäädännön keinoja 
tekstiilijätteen kierrätyksen 
edistämiseen? 

Pia Vilenius, Tekstiili- ja 
vaatetusteollisuus Finatex ry 



Tekstiilialan näkemyksiä  

• Tekstiiliala on toiminut aktiivisesti 
tekstiilikierrätyksen käynnistämiseksi 
Suomessa 

• Suhtautuminen positiivinen; materiaalit 
hyvä saada etusijajärjestyksen mukaisesti 
kierrätykseen ja käyttöön 

• Teknologioiden tulee olla käytössä 
laajamittaisesti ennen keräyksen 
käynnistämistä; tällä hetkellä 
käsittelyvaihtoehtoja ei ole riittävästi 



Tekstiilikierrätyksen 
mahdollisuuksia 

• Osa laajempaa kiertotalouden 
kokonaisuutta – tekstiilikierrätyksen 
rinnalle myös uudet materiaalit ja 
palveluliiketoiminta (Sitran ja tekstiilialan 
hanke) 

• Mahdollisuus saada talteen uusiokäyttöön 
soveltuvat materiaalit 

• Kiinnostusta myös EU-tasolla ja muissa 
Pohjoismaissa – mahdollisuus oppia muilta 



Tekstiilikierrätyksen ongelmia 

• Tilastointi käytettyjen ja käytöstä 
poistettujen tekstiilien määristä on 
epätarkkaa 

– Sitovien tavoitteiden asettaminen hankalaa 

– Liiketoiminnan kehittäminen alalle on vaikeaa 
ilman hyvää pohjatietoa 

• Pohjoismaiden tasolla vaaditaan 
sitovampaa kemikaalilainsäädäntöä 
tekstiileille – vakava uhka tekstiilien 
kierrätykselle  

 

 



Tekstiilikierrätyksen perustuttava 
vapaaehtoisuuteen 
• Ei velvoittavaa lainsäädäntöä 

• Kustannusten jako tulee selvittää 
perusteellisesti ennen järjestelmän 
perustamista; kustannusten jaossa ongelmana 
suuri tuonnin osuus 

• Jätelakia olisi hyvä tarkastella tekstiilijätteen 
omistajuuteen liittyen 


